

COLONEL H.S. MORRISON, OMM, CD

COMMANDER



Born and raised in the Annapolis Valley, Nova Scotia, Colonel Heather Morrison joined the Canadian Army in 1994 as an Electrical and Mechanical Engineering (EME) officer. After obtaining a mechanical engineering degree at the Royal Military College of Canada (RMC) Kingston, and completing her occupational training at the Royal Canadian Electrical and Mechanical Engineer (RCEME) School, she had the good fortune of serving two years with the British Army in Germany.

On return to Canada in 2001, Colonel Morrison did several command and staff jobs within 1 Canadian Mechanized Brigade Group (1 CMBG) in Edmonton, including her maintenance officer tour with 1st Battalion, Princess Patricia's Canadian Light Infantry (1 PPCLI). After a number of staff posts in Ottawa from 2006-2009 in both the Materiel Group and the Canadian Expeditionary Force Command (CEFCOM), she returned to Edmonton to command Administration Company, 1 Service Battalion (1 Svc Bn), followed by a tour as the G4, 1 CMBG.

Between 2011 and 2016, Colonel Morrison completed the Joint Command and Staff Program in Toronto, served as project staff for the Medium-Range Radar and the Tactical Armoured Patrol Vehicle, and worked as a planner at the newly-formed Strategic J4 within the Strategic Joint Staff (SJS). Following a year as G4, 5th Canadian Division in Halifax, she assumed command of 1 Svc Bn in June 2017. On promotion to colonel, she served as Director of Force Sustainment (DFS) in Canadian Special Operations Force Command (CANSOFCOM), and is currently the Command of the Canadian Forces Joint Operational Support Group (CFJOSG).

Colonel Morrison holds a Masters of Defence Studies from the Canadian Force College and a Masters of Business Administration from Athabasca University. Her operational deployments include tours to Kosovo, Bosnia and Kandahar, Afghanistan.

She is proud and honored to have the support of her husband and their two strong boys.

COLONEL H.S. MORRISON, OMM, CD

COMMANDANT



Le colonel Morrison est née et a grandi dans la vallée de l'Annapolis et est entrée dans l'Armée canadienne en 1994 à titre d'officier du génie électrique et mécanique (GEM). Après avoir obtenu un diplôme en génie mécanique au Collège militaire royal du Canada (CMR) Kingston, et avoir terminé son cours de métier à l'École du Génie électrique et mécanique royal canadien (EGEMRC), elle a eu la chance de servir pendant deux ans avec l'Armée britannique en Allemagne.

À son retour au Canada en 2001, le colonel Morrison a occupé plusieurs postes de commandement et d'état major au sein du 1er Groupe-brigade mécanisé du Canada (1 GBMC) à Edmonton, ce qui comprend son poste d'officier de la maintenance au sein du 1er Bataillon du Princess Patricia's Canadian Light Infantry (1 PPCLI). Après avoir occupé divers postes d'état major à Ottawa de 2006 à 2009 dans le Groupe du matériel et dans le Commandement de la Force expéditionnaire du Canada (COMFEC), elle est retournée à Edmonton pour commander la Compagnie d'administration du 1er Bataillon des services (1 Bon Svc) pour ensuite devenir le G4 du 1 GBMC.

De 2011 à 2016, le colonel Morrison a suivi le Programme de commandement et d'état major interarmées à Toronto, a fait partie de l'équipe des projets de radar à moyenne portée et de véhicule blindé tactique de patrouille et a occupé un poste de planificatrice au sein du nouveau J4 Stratégique de l'État major interarmées stratégique (EMIS). Après avoir passé un an comme G4 de la 5e Division du Canada à Halifax, elle a pris le commandement du 1 Bon Svc en juin 2017. Son poste le plus récent est directrice du soutien des forces (DSF) du Commandement des Forces d'opérations spéciales du Canada (COMFOSCAN).

Le colonel Morrison est titulaire d'une maîtrise en études de la défense du Collège des forces canadiennes et d'une maîtrise en administration des affaires de l'Université Athabasca. Parmi les déploiements opérationnels auxquels elle a pris part, citons le Kosovo, la Bosnie et Kandahar, en Afghanistan. Depuis juillet 2021, elle est commandante du Groupe de soutien opérationnel interarmées des Forces canadiennes.

Elle est fière et honorée d'avoir le soutien de son époux et de leurs deux garçons vigeureux.